
 

Voorzitter, leden van het college, leden van de raad, medewerkers van de 
organisatie en belangstellenden.  

Het was nog even spannend of we deze keer wel Algemene Beschouwingen 
zouden houden. In het voorjaar waren mijn verwachtingen anders. In mijn 
beleven zouden we dit niet meer doen. Maar ja, met een nieuwe wethouder 
die slechts zes maanden mag deelnemen aan het college, zou het ook een 
beetje sneu zijn als we geen beschouwingen zouden houden. Daarom vanuit 
onze fractie een korte beschouwing. Uiteraard  danken wij naast het college 
ook  de ambtelijke organisatie voor het op tijd aanleveren van een begroting  

En om de spanning er maar meteen uit te halen, kan ik nu al mededelen, dat 
wij gen inhoudelijke bezwaren hebben tegen het vaststellen van de begroting 
2018. En punt 2 van de gevraagde beslissing, namelijk voor kennisgeving 
aannemen, ja daar kan toch eigenlijk niet niemand op tegen zijn.  

Voorzitter, het zijn niet alleen de laatste Algemene Beschouwingen van dit 
college, maar ook van deze raad en deze coalitie. En dat is ook een reden om 
niet alleen vooruit te kijken, maar ook nog eens terug te kijken op de afgelopen 
raadsperiode. Want met de laatste Algemene Beschouwingen van een 
college/raadsperiode begint toch eigenlijk ook een beetje de verkiezingstijd. 
Een aantal fracties heeft immers al een nieuwe lijsttrekker bekend gemaakt. En 
ik verwacht dat de rest snel zal volgen. 

Voorzitter. Goed is het om te zien, dat het ook het begrotingsjaar 2018 een 
positief resultaat laat zien, maar ook tot 2021 zien de cijfers er met de huidige 
kennis mooi uit. Dat geeft maar eens aan, hoe het college volgens afspraken in 
het coalitieakkoord het huishoudboekje goed op orde heeft gebracht. En dat 
schept verplichtingen voor een nieuwe coalitie/college. Uiteraard hebben ook 
externe factoren hierin bijgedragen. Niet in het minst het aantrekken van de 
economische groei. Dat de begroting van 2018 een hoog abstractieniveau en 
weinig indicatoren laat zien vinden we jammer. De controlefunctie van de raad 
wordt daardoor wat lastiger. Maar als fractie zullen we de ontwikkelingen 
nauwgezet blijven volgen. De begroting biedt echter voldoende mogelijkheden 
om beleid goed uit te kunnen voeren.  

Dan toch nog maar even die terugblik. Veel doelstellingen vanuit het 
coalitieakkoord zijn opgepakt en afgerond. Ik noem de eerste stappen op weg 
naar verzelfstandiging van het theater, het op orde brengen en houden van de 



subsidiebundel, de verdere ontwikkeling van bedrijvenpark Oosteind, de 
herinrichting van het marktplein, een groot aantal verbeteringen in grijs en 
groen. Het bijenconvenant en de aandacht voor duurzaamheid. Kortom er is de 
afgelopen raadsperiode hard gewerkt. En ja, niet iedereen hebben we tevreden 
kunnen stellen, maar dat is ook onmogelijk met ruim 32000 inwoners.  

Toch  hebben wij ook nog wel wat aandachtpunten, waar we de komende 
periode aandacht voor willen blijven vragen. En binnen de begroting zien we 
daar zeker mogelijkheden toe. Te beginnen met duurzaamheid. Gelukkig is het 
inmiddels gebruikelijk dat aan ieder raadsvoorstel een duurzaamheidsparagraaf 
is toegevoegd. Toch is dat onvoldoende. Er mag wel wat bij. Eergisteren 
hadden we in dit huis in regioverband een boeiende discussie over de 
energietransitie. Wat zou het mooi zijn als Papendrecht binnen de 
Drechtsteden een koppositie zou innemen. Ons voorstel is om nog meer 
gemeentelijke gebouwen energieneutraal te maken, zonnepanelen en 
warmtepompen zijn daarvoor een must. Gemeentelijke voertuigen, elektrisch. 
‘k Zag laatst nog een relatief nieuwe auto van onze BOA’s, maar die was nog 
niet elektrisch. Dan kan dus niet meer. Als lokale overheid moeten we het 
voorbeeld blijven geven. Dan kunnen we ook bij alle nieuw-  en 
vernieuwbouwprojecten aandacht blijven vragen voor duurzaamheid. En waar 
mogelijk moeten we het dwingend opleggen. 

Daarnaast denken wij dat we zwaar in moeten zetten op een 
snelheidsbeperking op de A15.  Laten we al onze contacten daartoe gebruiken. 
De uitstoot van onprettige stoffen zal zonder rigoreuze maatregelen alleen 
maar toenemen. Daarom vinden wij ook, dat met betrekking tot het 
Groenbeleid blijven aandacht zal moeten blijven voor bomen.  Bomen halen 
immer veel verontreiniging uit de lucht. 

De banenmotor in onze gemeente lijkt enigszins te stagneren. Ten opzicht van 
benchmark gemeenten doen we het niet echt geweldig. Een uitdaging om daar 
de komende tijd aandacht aan te besteden. De ingezette weg om onderwijs en 
bedrijfsleven te koppelen is van essentieel belang. De vraag naar goed 
opgeleide krachten in het MKB is groot.  En hier ligt ook een taak voor de lokale 
overheid. Probeer zoveel mogelijk verbindingen te leggen.  

Voorzitter, en nu we het toch over het onderwijs hebben. Als we terugkijken 
zien we dat in  het basisonderwijs een mooie inhaalslag is gepleegd voor wat 
betreft de huisvesting. De huisvesting van het middelbaar onderwijs blijft een 
uitdaging. Wij gaan ervan uit, dat met respect voor alle belangen ook daar tot 
een goede oplossing kan worden gekomen. 



Uit “ waar staat je gemeente”  blijkt verder, dat het aantal kinderen in 
uitkeringsgezinnen toeneemt. Dit voor wat betreft de stand van zaken in 2015. 
Wij zijn benieuwd of deze toename nog steeds doorgaat. Wij vinden dit een 
zorgelijke ontwikkeling en zijn benieuwd naar de acties van het college. Een 
ander punt van zorg is de lichte stijging van jongeren met jeugdhulp. Door de 
druk op de hulpverlening blijven wellicht nog veel hulpvragers onder de radar. 
Ook hier is een verbindende rol weggelegd voor de lokale overheid. Ook dienen 
we blijvend aandacht te hebben voor de budgetten. Zijn die, in regioverband, 
ontoereikend, dan moeten we als raad ook onze verantwoordelijkheid nemen, 

Omdat ik het kort zou houden, ga ik afronden na nog even iets gezegd te 
hebben over een aantal verbonden partijen. Wij blijven ons zorgen maken over 
de Dienst Gezondheid en Jeugd, de Veiligheidsregio ZHZ en de 
Omgevingsdienst Dit i.v.m. het uittreden van een aantal gemeentes.  . Enerzijds 
omdat de diensten mogelijk te klein worden, maar ook om mogelijke 
frictiekosten.  

Papendrecht staat er goed voor!  Een nieuwe coalitie/college krijgen een mooi 
huishoudboekje mee. Nu lijkt het alsof wij al aan de verkiezingen zijn 
begonnen, maar dat is maar ten dele. Ook de resterende maanden zullen wij 
onze taak als fractie blijven uitvoeren. 

De laatste Algemene Beschouwingen sloot ik af met een uitspraak van 
Augustinus. Onze nieuwe lijsttrekker vroeg me om niet meer met figuren uit de 
oudheid te komen. 

Daarom geef ik u allen de volgende overweging, gedaan door Bono, mee 

idealisme los van actie is slechts een droom. Maar idealisme verbonden met 
pragmatisme, met het oprollen van je mouwen en het laten buigen van de 

wereld, is heel spannend. Het is heel echt. Het is erg sterk.   

  

En  d a t  h e b b e n  we  n a a st  ve e l ze gen  o o k  in  Pa p en d r e ch t  n o d ig  

 

 
 

  


